
PROTOKÓŁ NR 20/2025 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 

w dniu 18 marca 2025 r.

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Posiedzeniu komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej - Pan Jarosław 
Uchman.

Ad. 1 Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 09:05 dokonał Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki 
Społecznej - Pan Jarosław Uchman, witając uczestniczących w posiedzeniu Komisji.

Na podstawie list obecności Przewodniczący stwierdził istnienie quorum i uprawnienia Komisji do 
podejmowania wiążących decyzji.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu roku 2025.
3. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Rawskiego na 

lata 2025-2039.
4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Powiatu 

Rawskiego w Związku Powiatów Województwa Łódzkiego.
5. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne obciążenie nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Rawskiego służebnością przesyłu.
6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Powiatu Rawskiego.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 

w zakresie Budżetu Obywatelskiego Powiatu Rawskiego w roku 2025.
8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań związanych z rehabilitacją zawodową 

i społeczną osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków finansowych otrzymanych z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w 2025 r.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na niezbędną wymianę zużytego wyposażenia 
warsztatu terapii zajęciowej lub jego dodatkowe wyposażenie.

10. Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy w powiecie rawskim i działaniach podejmowanych przez 
Powiatowy Urząd Pracy w 2024 r.

11. Sprawy różne.
12. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2 Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu roku 2025.
Skarbnik Powiatu - Pan Arkadiusz Gajewski dokonał omówienia projektu uchwały.
Radny Henryk Majewski zadał pytanie dotyczące Zwiększeń wskazanych w Objaśnieniach projektu uchwały, 
tj. 249 000 zł-Gmina Miasto Rawa Mazowiecka, 334 zł - Powiat Przysuski, 155 780 zł-Gmina Sadkowice, 
7 299 zł - Gmina Regnów, 3 451 zł - Gmina Biała Rawska, 16 467 zł - Miasto Rawa Mazowiecka.
Skarbnik wyjaśnił, że kwota zwiększenia w wysokości 249 000 zł - Gmina Miasto Rawa Mazowiecka dot. 
inwestycji pn.: Przebudowa ulicy Księże Domki w Rawie Mazowieckiej.
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie - Pani Halina Bartkowicz-Błażejewska wyjaśniła, że 
kwota zwiększenia w wys. 334 zł - Powiat Przysuski dot. wyrównania 10% kosztów uczestnika Warsztatów 
Terapii Zajęciowej.
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W związku z koniecznością ustalenia pozostałych danych przez Pana Arkadiusza Gajewskiego, 
Przewodniczący przeszedł do punktu nr 4 porządku obrad.

Ad. 4 Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli 
Powiatu Rawskiego w Związku Powiatów Województwa Łódzkiego.
Dyrektor Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami - Pani Milena Cupriak dokonała 
omówienia projektu uchwały.
Komisja przyjęła projekt uchwały.

Ad. 5 Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne obciążenie nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Rawskiego służebnością przesyłu.
Dyrektor Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami - Pani Milena Cupriak dokonała 
omówienia projektu uchwały.
Komisja przyjęła projekt uchwały.

Ad. 6 Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Powiatu Rawskiego.
Starszy Inspektor w Wydziale Organizacyjnym - Pani Katarzyna Gołota dokonała omówienia projektu 
uchwały.
Komisja przyjęła projekt uchwały.

Ad. 7 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 
w zakresie Budżetu Obywatelskiego Powiatu Rawskiego w roku 2025.
Dyrektor Wydziału Organizacyjnego - Pan Tomasz Nowicki dokonał omówienia projektu uchwały.
Radni nie złożyli wniosków do projektu uchwały.
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych w zakresie Budżetu Obywatelskiego Powiatu Rawskiego w roku 2025.

W związku z powrotem Pana Arkadiusza Gajewskiego, Przewodniczący przeszedł do punktu nr 2 porządku 
obrad.

Ad. 2 Skarbnik Powiatu ustalił, iż pozostałe kwoty zwiększeń, tj. 155 780 zł - Gmina Sadkowice, 7 299 zł - 
Gmina Regnów, 3 451 zł - Gmina Biała Rawska, 16 467 zł - Miasto Rawa Mazowiecka dot. projektu pn. 
CUS DOBREGO 2. Różnica w kwocie dot. Gminy Sadkowice wynika z faktu, iż środki nie zostały 
wykorzystane w ramach projektu w roku 2024 i zostały przesunięte na rok bieżący.
Komisja przyjęła projekt uchwały.

Ad. 3 Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Rawskiego 
na lata 2025-2039.
Skarbnik Powiatu - Pan Arkadiusz Gajewski dokonał omówienia projektu uchwały.
Komisja przyjęła projekt uchwały.

Radny Henryk Majewski opuścił posiedzenie Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej po uprzednim 
usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego - w dalszej części obrad obecnych było 7 z 9 członków Komisji, 
co stanowiło guorum.

Ad. 8 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań związanych z rehabilitacją zawodową 
i społeczną osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków finansowych otrzymanych z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w 2025 r.
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie - Pani Halina Bartkowicz-Błażejewska dokonała 
omówienia projektu uchwały. Pani Dyrektor zwróciła uwagę na fakt, iż przyznane środki są niewystarczające 
w stosunku do potrzeb podopiecznych PCPR. Dodatkowo, Pani Bartkowicz-Błażejewska poinformowała, że 
w Warsztatach Terapii Zajęciowej w roku 2025 uczestniczy 40 osób, czyli o 5 osób więcej w porównaniu z 
rokiem ubiegłym.
Radni nie złożyli wniosków do projektu uchwały.
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zadań związanych 
z rehabilitacją zawodową i społeczną osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków finansowych 
otrzymanych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na 
realizację tych zadań w 2025 r.

Ad. 9 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na niezbędną wymianę zużytego wyposażenia warsztatu 
terapii zajęciowej lub jego dodatkowe wyposażenie.
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie - Pani Halina Bartkowicz-Błażejewska dokonała 
omówienia projektu uchwały.
Radni nie złożyli wniosków do projektu uchwały.
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wykorzystanie środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na niezbędną 
wymianę zużytego wyposażenia warsztatu terapii zajęciowej lub jego dodatkowe wyposażenie.

Ad. 10 Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy w powiecie rawskim i działaniach podejmowanych 
przez Powiatowy Urząd Pracy w 2024 r.
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Rawie Mazowieckiej - Pani Bożena Walczak dokonała 
przedstawienia niniejszej informacji z wyszczególnieniem następujących danych:

• 555 - liczba zarejestrowanych osób bezrobotnych - stan na miesiąc grudzień 2024 r. - najniższy stan 
bezrobocia od 1990 roku;

• 2,9% - wskaźnik stopy bezrobocia na dzień 31 grudnia 2024 r. - niższa o 2,2% od wskaźnika w kraju 
(5,1%) oraz o 2,5% niższa od stopy bezrobocia dla województwa łódzkiego (5,4%). Powiat Rawski 
posiadał najniższy wskaźnik stopy bezrobocia w województwie łódzkim w roku 2024. Najwyższą 
stopę bezrobocia posiadał Powiat Opoczyński - 8,6%;

• 676 - najwyższa liczba zarejestrowanych osób bezrobotnych w roku 2024 - miesiąc luty;
• 551 - najniższa liczba zarejestrowanych osób bezrobotnych w roku 2024 - miesiąc czerwiec (wpływ 

prac sezonowych);
• w 2024 roku napływ osób bezrobotnych wyniósł 1 194, a wartość odpływu wyniosła 1 251 osób - 

spadek bezrobocia;
• 290 - liczba osób bezrobotnych zarejestrowanych po raz pierwszy - 24,3%;
• 904 - liczba osób bezrobotnych zarejestrowanych po raz kolejny - 75,7%;
• główne przyczyny wyrejestrowania:

o podjęcie pracy (672 osoby - 53,7%);
o brak gotowości do podjęcia pracy (189 osób - 15,1%);
o udział w aktywizacji osób bezrobotnych (347 osób - 27,7%);
o inne, np. podjęcie nauki, nabycie praw emerytalnych i rentowych, dobrowolna rezygnacja ze 

statusu bezrobotnego (43 osoby - 3,4%);
• 2400 - liczba wolnych miejsc pracy zgłoszonych przez pracodawców w 2024 r. (w tym 233 miejsca 

subsydiowane, czyli realizowane w ramach: staży, prac interwencyjnych, robót publicznych; 
doposażenia stanowiska pracy;

• żaden zakład pracy z terenu powiatu rawskiego nie zgłosił zamiaru przeprowadzenia zwolnienia 
grupowego w 2024 r.;

• firmy na terenie powiatu rawskiego, które w 2024 r. zwiększały zatrudnienie to:
o PRIVATE LABEL TISSUE Sp. z o.o. (produkcja papieru);
o YANGTZE OPTICAL FIBRĘ AND CABLE (POLAND) Sp. z o.o. (produkcja 

światłowodów);
o MGL Sp. z o.o. (technika magazynowa);
o SIENKIEWICZ MAT-BUD Sp. z o.o. (produkcja elementów betonowych);
o CDF Sp. z o.o. (produkcja mebli);
o VERTOGRAD JUICE Sp. z o.o. (branża spożywcza);

• struktura bezrobocia w gminach - stan na dzień 31 grudnia 2025 r.:
o Miasto Rawa Mazowiecka - 245 osób, 44,1%;



4

o Gmina Rawa Mazowiecka - 99 osób, 17,8%;
o Gmina i Miasto Biała Rawska - 117 osób, 21,1%;
o Gmina Cielądz - 39 osób, 7,0%;
o Gmina Regnów - 12 osób, 2,2%;
o Gmina Sadkowice - 43 osoby, 7,8%;

• struktura bezrobocia według wykształcenia:
o zasadnicze zawodowe - 28,7%;
o gimnazjalne i poniżej - 25,9%;
o policealne i średnie zawodowe - 24,9%;
o średnie ogólnokształcące - 10,8%;
o wyższe - 9,7%;

• struktura bezrobocia według wieku:
o 35-44 lata-26,0%;
o 45-54 lata-22,9%;
o 25-34 lata-19,6%;
o 18-24 lata-13,7%;
o 55-59 lat - 9,2%;
o 60-64 lata-8,6%;

• struktura bezrobocia według stażu pracy:
o 1-5 lat-25,0%;
o do 1 roku - 19,5%;
o 5-10 lat-17,8%;
o 10-20 lat-17,5%;
o bez stażu pracy - 12,2%;
o 20-30 lat-5,8%;
o 30 lat i więcej - 2,2%.

PUP w Rawie Mazowieckiej od wielu lat zajmuje się rejestracją wykonywania pracy przez cudzoziemców. 
W 2024 r. w związku z konfliktem zbrojnym w Ukrainie znacznie zmniejszyła się liczba wniosków - ogółem 
zarejestrowano 1 809 zezwoleń i oświadczeń na pracę dla cudzoziemców (PUP w Rawie Mazowieckiej jako 
jeden z pierwszych urzędów napisał projekt z przeznaczeniem dla cudzoziemców po wybuchu wojny na 
Ukrainie).

W 2024 roku pozyskano środki, które umożliwiły na zaktywizowanie 580 osób (w tym 157 osób z Krajowego 
Funduszu Szkoleniowego - pracodawcy i przedsiębiorcy) w wysokości prawie 6,3 min zł, na które składają 
się następujące źródła finansowania:

• Algorytm - 1 739 600 zł;
• EFS Plus-2 775 600 zł;
• Rezerwa FP Wieś I - 177 600 zł;
• Rezerwa FP Wieś II - 376 900 zł;
• Rezerwa FP Niskie Kwalifikacje - 128 600 zł;
• Rezerwa FO osoby do 30 r. ż. - 413 100 zł;
• KFS - 250 300 zł;
• Projekt pilotażowy - 394 900 zł.

PUP w Rawie Mazowieckiej dokłada wszelkich starań, aby wysokość dotacji na rozpoczęcie działalności 
gospodarczej była jak najwyższa, zachowując przy tym racjonalność wydatkowania środków publicznych - 
w roku 2024 r. kwota maksymalna określona dla wskazanej dotacji wynosiła 48 tys. zł, średnia wartość dotacji 
przyznawanych przez PUP w Rawie Mazowieckiej wyniosła 43 tys. zł.

Przewodniczący zadał pytanie, w jakim czasie w Powiecie Rawskim wydawane są pozwolenia na pracę dla 
cudzoziemców oraz, czy obejmują one ubezpieczenie pracownika.
Pani Dyrektor odpowiedziała, że PUP w Rawie Mazowieckiej zajmuje się pozwoleniami na pracę dla 
cudzoziemców w sektorze rolnictwa. Pracodawcy składają wnioski przez portal praca.gov.pl, a czas 

praca.gov.pl
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oczekiwania na wydanie pozwolenia wynosi zazwyczaj 2-3 dni. Zapewnienie ubezpieczenia zazwyczaj jest 
po stronie pracodawcy (zazwyczaj w KRUS).

Przewodniczący poprosił o potwierdzenie informacji dot. stopy bezrobocia w Powiecie Rawskim (2,9%) 
w stosunku do wartości tego wskaźnika w kraju (5,1%).
Pani Dyrektor potwierdziła, iż stopa bezrobocia w Powiecie Rawskim jest niższa niż stopa bezrobocia 
w kraju. Dodatkowo, Pani Bożena Woźniak poinformowała, iż ta tendencja utrzymuje się od wielu lat.

Radna Bożena Cichowicz zadała pytanie, czy osoba posiadająca stały meldunek w Rawie Mazowieckiej, ale 
pracująca przez dłuższy czas w innym mieście, np. Warszawie w razie potrzeby może zarejestrować się 
w urzędzie pracy w Warszawie czy w Rawie Mazowieckiej.
Pani Dyrektor odpowiedziała, że jeżeli osoba posiada meldunek tymczasowy w Warszawie to może dokonać 
wyboru pomiędzy miejscowością, w której jest zameldowana na stałe i miejscowością, w której jest 
zameldowana tymczasowo. W przypadku braku meldunku tymczasowego, możliwe jest jedynie 
zarejestrowanie się jako osoba bezrobotna w urzędzie pracy w miejscowości, w której posiada się meldunek 
stały. Natomiast, nowa ustawa, która wejdzie w życie znosi obowiązek meldunkowy.

Przewodniczący pogratulował Pani Dyrektor wyników pracy.
Komisja przyjęła informację o sytuacji na lokalnym rynku pracy w powiecie rawskim i działaniach 
podejmowanych przez Powiatowy Urząd Pracy w 2024 r.

Ad. 11 Sprawy różne.
W tym punkcie Przewodniczący przedstawił członkom Komisji propozycję zwołania połączonego 
posiedzenia Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej z Komisją Komunikacji, Transportu i Bezpieczeństwa 
Publicznego na dzień 31 marca 2025 r. o godz. 14:00 w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Rawie 
Mazowieckiej (PL Wolności 1) celem zrealizowania pkt. 4, 5 i 6 zawartych w I kwartale 2025 r. planu pracy 
Komisji. Dodatkowo, Przewodniczący poinformował, iż w ciągu pierwszych dwóch tygodni miesiąca 
kwietnia proponuje wyjazdowe posiedzenie Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej do SP ZOZ w Rawie 
Mazowieckiej celem realizacji pkt. 2 i 3 zawartych w I kwartale 2025 r. planu pracy Komisji. Szczegóły 
wyjazdowego posiedzenia zostaną uzgodnione z dyrekcją placówki.
Drugą kwestią poruszoną przez Przewodniczącego był fakt zwołania osobnych posiedzeń poszczególnych 
Komisji Rady Powiatu celem przyjęcia i zaopiniowania przez te komisje projektów uchwał dot. XVII sesji 
Rady Powiatu Rawskiego. Zdaniem Pana Jarosława Uchmana, kilkukrotne omawianie tożsamych materiałów 
jest zbędnym zajmowaniem czasu dla dyrektorów wydziałów i jednostek oraz radnych. Przewodniczący 
oznajmił, iż w jego opinii posiedzenia Komisji Rady Powiatu dotyczące jedynie materiałów na sesje powinny 
być realizowane w ramach połączonego posiedzenia.

Ad. 12 Po wyczerpaniu przyjętego porządku Przewodniczący dokonał zamknięcia posiedzenia komisji 
o godzinie 09:58.

W załączeniu:
- załączniki wymienione w treści protokołu.

Sporządziła: Wiktoria Wojda

Przewodniczący Komisji


